
Verksamhetsberättelse för
Knivsta föreningsråd år 2021

Knivsta föreningsråd är ett samarbetsorgan för föreningar i Knivsta kommun. Föreningsrådet
har till uppgift:

● att bidra till förståelse för och kunskap om olika föreningars arbete rörande
fritidsverksamhet.

● att vara kontaktorgan mellan föreningar och kommunala myndigheter i fritidsfrågor.
● att verka för samhällsstöd till föreningarna.
● att tillvarata möjligheterna att vara remissinstans i föreningsfrågor.

Medlemmarna i Knivsta föreningsråd är ideella föreningar som bedriver fritidsverksamhet i
Knivsta kommun och tillämpar demokratiska principer i sitt arbete. Alla sådana föreningar är
välkomna att bli medlemmar i föreningsrådet.

Verksamhetsberättelsen omfattar tiden mellan årsstämman 21 april 2021 och 19 april 2022.
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Organisation

Medlemsföreningar

Föreningsrådet har 36 medlemsföreningar:

Alsike IF
Dansgänget
Eda Lägergårdsförening
Equmenia Knivsta
Friluftsfrämjandet Knivsta
Friluftsfrämjandet Långhundra
Friskis & Svettis Knivsta
Hilti Fight Center
Knivsta Folkdanslag
Knivsta Hembygdsgille
Knivsta Idrottsklubb
*Knivsta IS
Knivsta Judoklubb
Knivsta Kenka Dojo
Knivsta Musiksällskap
Knivsta Optimist och JolleKlubb (KOJK)
Knivsta Riksteaterförening
Knivsta Scoutkår

Knivsta.Nu
Knivstabibliotekets vänner
Kölängens odlarförening
Kören Låtar & Läten
Lagga fältrittklubb
Lagga Långhundra BK
Lions Club Knivsta
L-100 IF
Majblomman Knivsta lokalförening
Naturskyddsföreningen Knivsta
Odlarföreningen Dränggråten
Omställningsgruppen i Knivsta
PRO Knivsta
Rädda Barnens lokalförening i Knivsta
Röda Korset Knivsta
SK Vide
Upsala simsällskap
Vassunda IF

Styrelsen

Styrelsen har utgjorts av nedanstående personer, med respektive föreningsengagemang:

Kjell Karlsson ordförande is
Torolf Lönnerholm ledamot odling, natur
Ingrid Lundell ledamot integration, seniorfrågor
Fredrik Åström ledamot hallsport, innebandy
Carl Nordin ledamot is, hallsport
Katarina Bengtsson ledamot friluftsliv
Andrea Andersson ledamot fotboll
*Joakim Ranki suppleant kampsport
*Staffan Falk suppleant välgörenhet
Jesper Rydåker suppleant friluftsliv

*Joakim Ranki ersatte Maryam Hansson Edalat under verksamhetsåret
* Staffan Falk har inte kunnat delta i styrelsearbetet under verksamhetsåret.
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Styrelsen har efter årsstämman 21 april 2021 till och med 12 april 2022 haft 11
protokollförda möten

Kommunikation med medlemmar

Styrelsen har delat upp kontakten med medlemmarna sinsemellan ledamöterna och mellan
styrelsemöten har respektive ledamot mer eller mindre kontakter med föreningar inom sitt
ansvarsområde.

Hemsidan används för att förmedla kontaktvägar till styrelse och medlemmar. Föreningens
Facebook-grupp har använts sparsamt för påannonsering av aktuella ämnen. Enstaka utskick
till samtliga medlemmar.

Förmedling av informationsbrev från kommunen, önskan om synpunkter på remissvar och
annan information har skickats per e-post både till alla medlemmar och riktat till berörda
medlemmar.

9 st digitala medlemsmöten med varierande teman har genomförts under verksamhetsåret.

Styrelsen har ett Google-konto för e-post (knivstaforeningsrad@gmail.com) och
dokumenthantering (Google drive).

Föreningsrådets verksamhet

Föreningslivet under Corona

Många medlemmar har drabbats hårt av restriktioner med bantade aktiviteter och inställda
evenemang till följd. Samtidigt har föreningslivet visat stort engagemang och drivkraft utifrån
de ramar som getts. Föreningar med utomhusverksamhet har påverkats mindre än
inomhusverksamheter.

Föreningar med barn- och ungdomsverksamhet har kunnat fortsätta med verksamheten, om
än i bantad tappning. Övriga föreningar har i varierande grad ställt om till utomhusträffar
med färre deltagare och mer fysisk distans. Föreningarnas klubb- och styrelsemöten har i
stort sett skett digitalt och med färre möten än under normalår.

Föreningarna har drabbats ekonomiskt, äldre medlemmar har begränsats stort avseende
fysiska möten och svårigheterna har varit påtagliga för kulturföreningar och nystartade
föreningar. Men de stora och långsiktiga problemen som syns efter ett år med restriktioner
är framför allt tappet av ungdomsmedlemmar och svårigheter i en första introduktion inom
idrotten för yngre barn, vilket riskerar slå ut både föreningsengagemanget och folkhälsan för
hela årskullar.

Knivsta kommun har under perioder begränsat möjligheten att hyra lokaler men också gjort
tillfälliga lättnader lokalhyresreglementet och i bidragsreglerna. Vid möten mellan
föreningsrådet och kultur- och fritidsförvaltningen har problematiken för föreningarna lyfts.
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Föreningsrådet har återkommande i dialog med politik och förvaltning framfört hur
angeläget det är med stöd i alla former för att hjälpa föreningarna att återstarta sin
verksamhet och bidra till att bygga föreningstillväxt efter Corona.

Föreningssamverkan

Forum

I kommunen finns flertalet grupperingar av föreningar som samverkar. Föreningsrådets
styrelseledamöter deltar i dem, för att bevaka ett bredare perspektiv och för att lyfta frågor
till/från politik och förvaltning. Samverkansgrupper som föreningsrådet deltagit i eller
bevakat under verksamhetsåret är:

● Brukarrådet för elljusspåret. Kultur- och fritidsförvaltningen sammankallar ca 2 ggr/år
utifrån anläggningsansvar.

● Rådet för naturvård och friluftsliv. Kommunens park- och naturenhet sammankallar
ca 2 ggr/år med syftet att ge tidig dialog för kommunal utveckling/förvaltning av
intresseområdet. Under detta verksamhetsår har det inte varit några möten.

● Friluftslivssamverkan sammankallas av föreningsrådet. Under detta verksamhetsår är
det tidigare ordförande Ann Edlund som fortsatt bjuda in till dessa sammankomster.
Träffarna syftar till att dela resurser och behov mellan föreningar med
utomhusverksamhet.

● Föreningar som bidrar med välgörenhet och integration. Föreningsrådet har
tillsammans med flera välgörenhetsföreningar medverkat i Välkomstkommittén, vilket
är kommunens grupp för att arbeta för integration. Kommittén har varit
referensgrupp för kommunens nya Program för integration.

● Kulturföreningarna sammankallas av kultur- och fritidsförvaltningen ett par gånger
per termin.

De månatliga medlemsmöten som påbörjades föregående verksamhetsår har fortsatt i
digitalt i Teams. Mötena har ibland ett huvudtema men kan också utgå från deltagarnas
önskemål och vad som delas i rummet. Varje möte inleds med kort information från styrelsen
om t ex möten med kommunen och varje medlemsförening är välkomna att delta med någon

ur styrelsen eller annan engagerad medlem inklusive
barn och unga. Flera av medlemsmötena har
fokuserat på samarbete och dialog i syfte att de
ideella krafterna används så effektivt som möjligt.
Föreningsrådet har försökt att samordna och bidra i

en utveckling av en attraktiv kommun och synen på föreningar som möjliggörare för
kommunens utveckling. Vid varje möte har det varit 10–15 deltagare från ungefär lika många
föreningar.
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Särskilda insatser

Enkät gällande servering i CIK (Centrum för idrott och kultur)

En handfull föreningar svarade på föreningsrådets enkät kring hur servering kan utvecklas i
CIK. Svaren har sammanställts och delgivits förvaltningen.

Workshop föreningar-förvaltning och politik

Under föregående verksamhetsår bjöd föreningsrådet in medlemmarna till workshop för att
diskutera föreningslivets långsiktiga utmaningar och behov med sikte på 2035. I ett försök att
följa upp detta bjöd föreningsrådet in till en workshop med tema ”attraktiv kommun”.
Workshopen genomfördes 30 september med god uppslutning från medlemsföreningar,
förvaltning och politiker.

Workshopen inleddes med att visa hur många ideella
timmar som föreningslivet bidrar med för att göra
kommunen attraktiv. I de gruppdiskussioner som sedan
genomfördes visades väldigt tydligt att en god dialog
mellan föreningar-förvaltning och politik är väldigt viktigt
för att göra kommunen än mer attraktiv att bo och vistas
i.

Framförallt noterades att de ideella krafterna ska nyttjas till föreningarnas kärnverksamheter.
Samarbete och dialog behövs att fler ungdomsledare kan engageras.

Behov av fler mötesplatser med bra kommunikation mellan dessa inom kommunen
noterades.

Deltagarna var eniga kring att det är av största vikt för föreningarnas utvecklingsmöjligheter
att kommunens politiker som beslutar om kommunens generella utvecklingsinriktning ser
föreningarnas positiva bidrag till en attraktiv kommun. Det är också viktigt med många
meningsutbytestillfällen så att dialogen hålls igång kontinuerligt.

Fördelning av tider och ytor för kampsport

Under hösten önskade förvaltningen att föreningsrådet samordnade dialogen mellan
kampsportföreningarna gällande principer för hur de tillgängliga lokalerna bäst nyttjas.
Föreningsrådet genomförde detta i god dialog med föreningarna och delgav detta till
förvaltningen. Föreningarna har därefter haft uppföljande möten med förvaltningen.

Föreningars säsongsbokningar av istider

Föreningsrådet har samtalat med isförening och förvaltning. Här finns förbättringspotential i
hur dialogen förs.

Remiss bidragsregler
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Förvaltningen har tagit fram förslag till nya bidragsregler som föreningsrådet haft på remiss
hos medlemsföreningarna och delgivit förvaltningen. Främsta noterade förändringen rör att
bidragsreglerna utökats till att omfatta barn från 0-25 år inte som tidigare 5-25 år.

Integration och välgörenhet

Flera ideella föreningar medverkar i kommunens nybildade grupp för flyktingmottagande och
har hjälpt till med insamlande och utdelning av skänkta varor. Föreningsrådet skall
tillsammans med kommunen ge ut en uppdaterad version av skriften ”Om att ta emot
asylsökande, nyanlända i en förening”.

Dialog med kommunens förvaltning och politiker

Kultur- och fritidsförvaltningen

Föreningsrådets styrelse möter kultur- och
fritidsförvaltningen ungefär en gång per månad. Mötena
förbereds av föreningsrådets ordförande och
kommunens föreningsutvecklare. Vid mötena samlas
normalt ett par representanter från föreningsrådets
styrelse, kommunens fritidschef, kulturstrateg och

föreningsutvecklare. Andra som deltagit under året är kulturchefen, kommunikatörer och
Uplandsbygd. Urval av frågor som behandlats under perioden är:

Förutsättningar

● Värdegrund.
● Relation till RF-SISU.
● Corona-stöd till föreningslivet.
● Servering mm i CIK
● Lokalbokningssystemet
● Effekter för föreningar pga nedstängningar.

Anläggningar

● Ishallen.
● Spontannyttjande av kommunala ytor och anläggningar.
● Konstsnö vid elljusspåret.
● Kölängens utveckling.
● Nyttjandet av friluftsanläggningar.
● Öppethållning i kommunens anläggningar.
● Avtal mellan kommunen och föreningar för allmänhetens nyttjande av olika

anläggningar. Ex IP-skogen
● Tillgänglighet och synlighet i Centrum för idrott och kultur.
● Bemötande i Centrum för idrott och kultur.
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Delaktighet

● Behovet av brukarmöten, framför allt tvärs förenings-/verksamhetsgrenar i Centrum
för idrott och kultur.

● Samverkan politik – förvaltning – föreningsliv.
● Attraktiv kommun; föreningslivets roll i vad det är och innebär för boende, besökare

och verksamma i kommunen.
● Kommunens föreningsdialog med Riksidrottsförbundet-SISU.
● Barn och ungas engagemang i föreningslivet under Corona.
● Barnperspektivet.
● Kommunens integrationsarbete och hur det bör involvera både nya medborgare och

nya Knivstabor.
Föreningsrådets relation till förvaltningen präglas av ömsesidig respekt, tillit och transparens.
Det har vi som en följd av många års löpande dialog där vi är öppna med att lyfta frågor och
ta in eller förmedla till rätt personer vid rätt tillfälle.

Kommunstyrelsens presidium

Under verksamhetsåret har två digitala möten genomförts med presidiet. Dessa har
kännetecknats av god dialog och i de flesta fall hyfsad samsyn på aktuella frågor. Det är dock
tydligt att politikerna inte kommer med så mycket egen input till dessa. Ser de verkligen
föreningslivet vilken resurs föreningslivet är?

Remissvar och synpunkter till Knivsta kommun

Föreningsrådet bevakar kommunens planer och program
utifrån föreningslivets intressen.

Under verksamhetsåret har styrelsen inte lämnat några
yttranden på detaljplaner.

Regional dialog och samverkan

Upplandsbygd Lokalt ledd utveckling

Föreningsrådet är medlem i den ideella föreningen för stöd av Lokalt Ledd
utveckling (LLU).

Styrelsen för Upplandsbygd LLU hanterar projekt för landsbygdsutveckling i
Uppsala, Knivsta, Östhammars och Sigtuna kommuner. Projektmedel kommer
från EU-fonder, bidrag från länsstyrelser och berörda kommuner. Den
nuvarande 7-åriga programperioden avslutas under 2022. I Knivsta kommun har
det varit få egna projekt men istället ingått i de ovanligt många gemensamma
projekten för de fyra berörda kommunerna.
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Styrelsen för Upplandsbygd LLU har efter ett omfattande samråd presenterat en
strategi för den nästkommande program perioden 2023-2027. Se vidare
www.upplandsbygd.se

Knivsta 19 april 2022

Styrelsen för Knivsta Föreningsråd
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